

# 台灣林業科學

ISSN 1026-4469  
GPN 2007500009

25 卷 3 期  
中華民國 99 年 9 月

Vol. 25 No. 3 September 2010

ISSN 1026-4469  
GPN 2007500009

# TAIWAN JOURNAL OF FOREST SCIENCE

## 研究報告

- 何坤益、韋樹德、李明仁·木賊葉木麻黃之水培繁殖..... 191
- 邱志明、林振榮·六龜地區不同疏伐處理紅檜造林木的木材碳含量及基本密度..... 201
- 江昱仁、楊平安、吳俊賢、謝漢欽、汪大雄·森林景觀美學之研究—以六龜鳳崗林區台灣杉人工林為例..... 211
- 黃清吟、顧文君、李鴻麟·磷醯三胺處理對木粉/聚丙烯複合材強度及尺寸安定性質之影響..... 227
- 林瑞進、李明仁、陳城霖·台灣杜鵑根部與內生菌 *Phialocephala* spp. 純合成為杜鵑類菌根..... 243
- 章之平、王益真、洪國榮、彭元興·棉漿酸水解法製備奈米纖維素及性質分析..... 251

## 研究簡報

- 鐘詩文、許天銓、鍾明哲、蕭淑娟、方偉宇·紫花齒鱗草(玄參科):台灣新紀錄屬..... 265
- 鍾明哲、鐘詩文·台灣的饑荒草(*Erechtites hieraciifolius*) (Asteraceae)及其變種粗毛饑荒草(*E. hieraciifolius* var. *cacalioides*)..... 271

Taiwan Journal of Forest Science

台灣林業科學

Volume 25 Number 3 September 2010

## Research papers

- Ho KY, Wei SD, Lee MJ.** Cutting Propagation by Water Culture of *Casuarina equisetifolia*..... 191
- Chiu CM, Lin CJ.** Wood Carbon Content and Basic Density of Taiwan Red Cypress (*Chamaecyparis formosensis*) Trees Grown under Different Thinning Treatments in the Liouguei Area..... 201
- Chiang YJ, Yang PA, Wu CS, Hsieh HC, Wang DH.** Forest Scenic Esthetic Assessment – A Case Study of *Taiwania cryptomerioides* Plantations in the Liouguei Experimental Forest..... 211
- Hwang CY, Ku WJ, Lee HL.** Effects of Phosphoryl Triamide Treatment on the Strength and Dimensional Properties of Woodflour-Polypropylene Composites ..... 227
- Lin LC, Lee MJ, Chen JL.** Axenic Synthesis of Ericoid Mycorrhiza in *Rhododendron formosanum* with *Phialocephala* Species ..... 243
- Chang CP, Wang IC, Hung KJ, Perng YS.** Preparation and Characterization of Nanocrystalline Cellulose by Acid Hydrolysis of Cotton Linter..... 251

## Research notes

- Chung SW, Hsu TC, Jung MJ, Hsiao SC, Fang WU.** *Lathraea purpurea* (Scrophulariaceae): A New Generic Record in Taiwan..... 265
- Jung MJ, Chung SW.** *Erechtites hieraciifolius* (Asteraceae) and Its Variety, *E. hieraciifolius* var. *cacalioides*, in Taiwan ..... 271